
OPĆINSKO VIJEĆE OPĆINE MURTER - KORNATI 
ZAPISNIK 

12. sjednice po hitnom spostupku 
od 10. veljače 2015. godine 

 
 
Sjednica Općinskog vijeća održana je u prostorijama Narodne knjižnice i čitaonice s 
početkom u 18 sati. 
 
Sjednici su bili nazočni vijećnici: Mate Skračić, Nino Putniković, Viktor Banov, Toni 
Papeša, Josip Juraga, Matea Bašić, Darko Turčinov, Dragica Bašić. 
 
Vijećnici koji su opravdali izostanak: Boris Bašić, Tome Juraga.  
 
Neopravdano odsutni: Nedjeljko Mudronja. 
 
Ostali nazočni: Ivan Božikov-načelnik, Mare Kovačev-donačelnica, Vedrana Toman 
Šandrić-pročelnica, Vesna Juran-djelanica OMK 
 
Utvrđivanje kvoruma 

 
Predsjedavajuća je izvršila prozivku vijećnika, nakon čega je konstatirala da je od jedanaest 
vijećnika nazočno osam vijećnika, te da postoji kvorum za pravovaljano odlučivanje. 
 
Dnevni red: 

1. Eksploatacija ugljikovodika u Jadranu i instaliranje platformi u neposrednoj blizini 
Nacionalnog parka „Kornati“ 

 

 Vijećnici su glasali jednoglasno za predloženi dnevni red. 
 
Matea Bašić: Otvaram raspravu po točki broj 1. 
 
Ivan Božikov: 12.veljače 2015.g je javna rasprava u Šibeniku na ovu temu. U biti ne znam 
što bi rekao. Smatram da je ovo sve skupa kasno. Natječaj je proveden. Firme koje će 
ispitivati, koje su se javile, počet će sa svojim radom i sada nakon svega toga je krenula 
javna rasprava. OK. Međutim, s obzirom na to ja uopće ne znam koliko ćemo mi svi skupa 
moći na te stvari utjecati, ali mislim da bi bilo u redu da se mi kako Vijeće i Općina službeno 
očitujemo. Da kažemo kakav je naš stav i da kažemo dali mi želimo takve instalacije u 
našem akvatoriju s obzirom da je jedna direktno ispod Kornata, a dvije su u neposrednoj 
blizini. Praktički dvije su u našem akvatoriju. Ono što je problematično u cijeloj priči je to što 
je to u neposrednoj blizini. Kroz natječaj je navedeno kako se platforme mogu postavljati 
minimalno do 10 kilometara ispred obale, a to vam je udaljenost Prišnjak – Opat. Niti toliko. I 
od otoka 6 kilometara. Ako je to ispod Kornata, to vam je ko na dlanu. E sada puno se govori 
o tome da je što se tiče zaštite okoliša i svega skupa da je to maksimalno sigurno. Da se 
maksimalno na sve mislilo, ali s druge strane ako uzmete u obzir da na svim većim i manjim 
naseljenim otocima nije moguće postavljanje ni fotonaponske elektrane ni postavljanje 
vjetroelektrana zbog zaštite okoliša, a evo u neposrednoj blizini tih istih otoka koji su usko 
vezani i naslonjeni na turizam je to moguće. Eto. Pa što se mene tiče ja mogu aktivno 
sudjelovati dvanaestoga u javnoj raspravi i iznijeti stavove Općinskog  vijeća na tu temu. 
 
Matea Bašić: Dobro ima li još netko nešto nadodati? 
 
Mate Skračić: Pa eto mislim, očito nemamo nikakav materijal, nikakve detaljnije podatke. 
Mogli smo se bar malo bolje pripremiti. S obzirom da ja osobno ne znam detalje o svemu 



tome skupa nego onoliko koliko se u medijima isčitava. Ali eto načelnik je i sam rekao i neki 
dan župan da je to prilično jedna procedura koja je krenula od početka možda krivo. Jeli? I 
krivim slijedom i tako da sada ta javna rasprava koliko ona sad ima smisla, ne znam. Ali 
svakako da mi tu moramo reći ono što mislimo. Bez obzira uzelo se to u obzir ili ne. Mi 
možemo danas jedino dati nekakav prijedlog zaključka i taj zaključak doniti i da naš 
predstavnik, ako će to biti načelnik ili već tko bude, u Šibeniku u gradskoj vijećnici da to tamo 
i kaže i na kraju krajeva i pismeno priloži. 
 
Ivan Božikov: Dali postoje kakva pitanja? Ako imamo bilo kakva pitanja da ih tamo postavim. 
Čisto da nam se pojasne neke stvari. Pitanje može biti zašto od otoka može biti minimalno 6 
kilometara a ne 20 kilometara od otoka? Ako već platforme tamo moraju biti.  
 
Mate Skračić: S tim da to istraživanje koje kreće naravno ne mora značiti da će tu nekad 
nešto i biti. Ali samo istraživanje nije mala stvar. Možda nije tako bezopasno. 
 
Darko Turčinov: Kad bi naletija na naftu ili na plin nema Boga koji bi ga zaustavija. 
 
Mate Skračić: Ukratko. 
 
Darko Turčinov: Ukratko. Onda medalja ima dvi strane. Imaš ono što se dogodilo u 
Meksičkom zajevu. 
 
Mate Skračić: To je isto bilo ispitivanje. 
 
Darko Turčinov: Kad se dogodila katastrofa. A onda imaš u Skandinaviji di je Norveška 
dobila blagostanje preko tih platformi industrije nafte. E sad odlučite. Doktor Tadić koji je 
fizičar sa Hvara, on vjerojatno ima više znanja nego mi ovdje svi po tom pitanju i on je 
isključivo protiv toga. Ja sam bio njegov simpatizer. Volio sam ga slušati.  
 
Dragica Bašić: Ja mislim da bi trebalo postaviti pitanje što ako se desi havarija. U kojem roku 
će se reagirati i sa kojim sredstvima i opremom. Dali mi toga uopće imamo? Kad se desi 
havarija koliko im treba da dođu i tko će u stvari doći? Koja služba?  
 
Matea Bašić: Više sigurnosne mjere.  
 
Dragica Bašić: Ako se desi havarija mi nemamo nikakvu ekipu ni brodove. 
 
Darko Turčinov: Prije nego krenu u takvo nešto imaju oni osiguranje, splavove. 
 
Ivan Božikov: Ako se havarija dogodi nema te opreme koja to može riješiti.  
 
Mate Skračić: Ako već postavljamo pitanja i s obzirom da je Nacionalni park zaštićeno 
područje zašto bi vrijedila udaljenost kao od svih drugih otoka, zašto tu ne bi bila povećana 
mjera, veća udaljenost. Onda se može reagirati dok to ne stigne do tog zaštićenog područja. 
Tamo je Purara koja je posebno zaštićena.  
 
Vedrana T. Šandrić: Jer zaštita je akvatorija. Zašto ne bi išlo od zadnje crte akvatorija pa 
onda neka mjere.  
 
Darko Turčinov: Znači mi bismo to puštili kad bi znali da nam se neće ništa dogoditi? A nema 
veze što nam to talijani već pumpaju odavna. Zašto mi i to ne bi malo sagledali. 
 
Nino Putniković: I to sam baš htio reći. Na televiziji je već neko vrijeme rasprava o tima 
platformama o tim bušenjima i ispitivanjima. I slušao sam baš tu gospođu koja je voditeljica 
te agencije za ugljikovodike itd. Bilo je sučeljavanje sa udrugom Eko Kvarner i još sa 



nekakvim takvim udrugama koje su protiv. Ona tvrdi da Zakon koji je sada na snazi za 6 km 
odnosno 4km  da je puno bolji od onoga koji je bio prije. Onda ona spominje da smo ispod 
Dugog otoka vidjeli kako sa suprotne strane svijetli kao grad. Isto se pitalo za vid sigurnosti i 
sad ona tvrdi da je sada zakon puno bolji, em da je ta sigurnost na puno višem nivou. 
Međutim sve je to ako. Sve je to dobro ako ide dobro. Ali ako dođe do problema Jadran je 
premalo more, zatvoreno da bi ga se moglo spasiti. Ona tvrdi da ih na talijanskoj strani ima 
trideset i nešto. 
 
Vedrana T. Šandrić: Trideset i šest, a četiri su samo za naftu, a ostalo je za plin.  
 
Nino Putniković: Ja sam isto mišljenja da mi ovdje kao Vijeće moramo poslati jednu poruku 
što mi mislimo o tomu, a koliko ćemo mi na to utjecati nije više u našoj nadležnosti.  
 
Mate Skračić: Da li tko ima informacije u vezi te studije utjecaja na okoliš koja je već 
napravljena, da nije baš vjerodostojna i da nije stručno napravljena itd.  
 
Ivan Božikov: O tome se puno govori u medijima. Čitao sam po portalima i tako. Svatko brani 
svoj rad. Tko će znati koliko je to stručno napravljeno. Ja sam slušao jednog čovika s juga 
koji se vratio iz Amerike i on je govorio o ribi. On je govorio da tamo di su te bušotine nafte 
da ribe nema. I sad ako ti je na 6 km od otoka to je tako ispod Kornati di koče idu što se tu 
može dogoditi? Zabranilo je mriže da se obnovi riblji fond, Jadran je mali bazen.  
 
Darko Turčinov: Mi smo što se tiče nautika postali jedna top destinacija. I sad on ide uživati u 
ljepotama Jadrana i onda svako malo ugleda platformu. 
 
Vedrana T. Šandrić: Nama uopće nije jasno kojom dinamikom će se postavljati te platforme. 
Hoće li one niknuti kao gljive poslije kiše na svim poljima ili će to biti nekom dinamikom da će 
biti tri aktivne pa se premještaju na neko drugo mjesto. Uopće nisu izašli sa masu tih stvari. 
Mi sam skupljamo informacije od kud čujemo tj,. najviše preko interneta. Najgore je što 
informacije nisu bile dostupne u pravom trenutku. Možda su mislili da ćemo odmah biti protiv 
pa su onda to tako namjerno radili. Možda je to razlog.  
 
Ivan Božikov:  Ima još jedan moment. Od 29 polja istražuje se 15, ali ne znamo kojih 15.  
 
Uslijedila je grupna rasprava. 
 
Dragica Bašić: Što ako oni postave platformu i ako se utvrdi da nema nigdje ničega. Što se 
događa kad se zatvaraju te platforme. Kakva su iskustva bila kod drugih? Navodno i to 
zatvaranje je jako problematično. I problem je flore i faune okolo. Može Norveška to imati, ali 
oni nemaju turizma.  
 
Ivan Božikov: Nemaju turizma i imaju ogromno more.  
 
Nino Putniković: Drugo je Norveška. 
 
Dragica Bašić: Trebalo bi uključiti u ovo i Nacionalni park i  sve udruge. Udrugu Žut. Što je sa 
agencijom iz Šibenika?  
 
Darko Turčinov: Možeš zamisliti što bi to bilo. Mi nemamo pješčane plaže. To su sve hridi. 
Sve su punte, uvale. Tko bi opra to ulje danas sutra. Dali mi možemo uopće to zamisliti?  
 
Vedrana T: Šandrić: Ulaz u Dubrovačku luku vam je bio skroz čist. To žalo, ti si mogao bez 
problema sjesti,a prije dvadeset godina kad sam bila tamo mi bi se svako malo zalijepili za 
neki katran. Zato što su počeli ulaziti veliki brodovi, veliki kruzeri. A činjenica je da ti ne 
možeš izbjeći to zagađenje. I tamo više nema čistog kamena.  



 
Darko Turčinov: Ali sad je ponovno počelo to čišćenje. Sada prate brodove preko satelita, 
radara i ne smije se bacati. Ja se sičan u Kornatima da je nakon velikih južina bilo katrana. 
Toga više nema. Ekološki su ljudi osviješteni. A koliko je smeća iz Albanije dolazilo. 
 
Ivan Božikov: A evo recimo Italija. Na istočnoj obali Italije platforme nisu tako blizu. Nije na 
10 km. Puno je dalje. Koja je razlika u njihovom turizmu u odnosu na naš turizam. Oni imaju 
pretežno domače turiste dok mi imamo strane. A mi imamo strane turiste. 
 
Nino Putniković: Ja se uopće ne bi uspoređivao. Neka talijani rade što ih je volja.  
 
Dragica Bašić: Da jedne godine nema turizma od čega bi ljudi živjeli.  
 
Darko Turčinov: Ja mislim da bi se pokupili svi ća. Trbuhom za kruhom. Šta bi radili? 
 
Mate Skračić: Jesmo li za prijedlog zaključka? Predsjednice? 
 
Matea Bašić: Možemo donijeti neki prijedlog Zaključka uz ova pitanja. Možemo navesti da 
zbog neposredne blizine Nacionalnog parka Kornati da je stav Općinskog vijeća da se 
platforme trebaju što više udaljiti od same obale jer u protivnom bi se moglo utjecati na 
ribarstvo i na sam turizam.  
 
Dragica Bašić: Ja mislim da je to krivo. 
 
Darko Turčinov: Stav Vijeća bi trebao biti da se platforme isključe iz prostora srednjeg 
Jadrana. To je moje mišljenje. Da uopće ne budu u srednjem Jadranu.  
 
Mate Skračić: Ja se ne bi uopće petljao u to nego bi dao zaključak u dvije rečenice. Da 
nismo za to i gotovo.  
 
Matea Bašić: Dobro. 
 
Vedrana T. Šandrić: A obrazložit se može. Relativno malo područje te zatvoreni akvatorij, a 
veliki broj otoka. Turizam je glavna gospodarska grana. 
 
Mate Skračić: Obrazloženje može biti od dvije strane, a zaključak u dvije rečenice. 
 
Uslijedila je grupna rasprava.  
 
Vedrana T. Šandrić: Kao da ćemo mi imati koristi od toga. Tko će to eksploatirati i što ćemo 
mi od toga imati. Mi imamo sto i jedno pitanje, a ni jedan odgovor. 
 
Dragica Bašić: Ja mislim da bi trebali kontaktirati i udruge da se i one supotpišu jer to daje 
izvjesnu snagu.  
 
Vedrana T. Šandrić: Znam da Nacionalni park nešto priprema, ali ne znam sadržaj.  
 
Nino Putniković: Mislim da je direktor Nacionalnog parka dao intervju. 
 
Vedrana T. Šandrić: Ali još je nešto njihov pravnik tražio u zakonu neke poveznice u kolikoj 
je to suprotnosti sa Zakonom o zaštiti prirode.  
 
 
 
 



 
Ivan Božikov: Evo imamo tu šest pitanja: 

1. U slučaju da se dogodi havarija dali postoji nekakav plan i program? 
2. S obzirom na razvedenost obale zašto ne bi bila veća udaljenost ako već bude i mora 

biti? 
3. Kojih je to 15 polja koja bi se trebala istražit?  
4. Ako se ne nađe nafta kako ide saniranje i tko snosi troškove? Kakva su iskustva? 
5. Koju će u biti korist imati najugroženiji? 

 
Mate Skračić: Zašto ne spomenuti Nacionalni park? 
 
Ivan Božikov: Dobro spomenut ćemo Nacionalni park.  
 
Vedrana T. Šandrić: Mi smo zemlja sa najviše otoka i to nam je trend. Na Mediteranu smo 
jedina takva. Sad od jedanput ne znamo što nas čeka sa tim instalacijama. To je stvarno 
jedna glupa situacija. Kad si doveden pred gotov čin.  
 
Nino Putniković: Od Panitule koliko je još Općina Murter – Kornati? 
 
Ivan Božikov: A koliko? A koliko je Nacionalni park. Petsto metara.  
 
Nino Putniković: Ako je koji kantum Općine Murter – Kornati i pronađu naftu onda je to naše  
 
Ivan Božikov: Ja znam da one gore Slavonske općine gdje su nalazišta ugljena imaju općine 
para ka plive.  
 
Vedrana T. Šandrić: Je to ti je prije bilo i na Krku, a sada više nema.  
 
Ivan Božikov: A i ova trasa di prolazi trasa Jadranskog naftovoda i te općine dobivaju 
odštetu. 
 
Matea Bašić: Znači zaključak je da je stav Općinskog vijeća da se platforme uopće ne 
instaliraju u našem akvatoriju? 
 
Ivan Božikov: Tako je.  
 
Matea Bašić: Jeli mogu takav zaključak staviti na glasovanje? 
 
Nino Putniković: Može. Možete ga još malo u fino doraditi.  
 
Matea Bašić: Ovo će ići uz objašnjenje koje smo naveli. Ovakav prijedlog zaključka stavljam 
na glasovanje. Tko je za? 
 

 Vijećnici su glasovali jednoglasno za. 
 
 
Sjednica je završena 18.24 sati. 

 
 
Zapisničar:                     Predsjednica: 
Vesna Juran          Mateja Bašić 
 
 

 


